
ΚΥΡΙΑΚΗ 31 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2017   [ Η ΑΛΛΗ ΟΨΗ ] 11

Σ υναντηθήκαμε Τρίτη αργά το απόγευμα 
στο γραφείο της, στο εκλογικό επιτελείο 
του Νικόλα Παπαδόπουλου. Επέλεξε η 
συνέντευξη να ξεκινήσει εκεί. Για να το 
παίξει επαγγελματίας, όπως μούπε γε-
λώντας. Συνεχίσαμε στο μπαράκι δίπλα, 

το Silver Star, εκεί όπου τελειώνει συνήθως η μέρα 
της. Ένας χώρος απλός και φιλικός, χωρίς απαιτή-
σεις, μου εξηγεί. Ένας τόπος που τη χαλαρώνει, την 
κάνει να νιώθει ότι δεν έχει καμία απολύτως απαίτη-
ση να είναι οτιδήποτε άλλο εκτός από η Αναστασία 
Παπαδοπούλου. Χαλαρή και φιλική. Άφησε email, 
μηνύματα, συνεργάτες, για να χαθούμε σε διαλόγους 
και κουβέντες. Το μαγνητόφωνο σταμάτησε μετά από 
τρεις τόσες ώρες, με την τελευταία γουλιά από κρασί.

-Γιατί σήμερα να κάνουμε τη συνέντευξη; 
-Διότι βόλευε η μέρα.
-Μια μέρα όμως συμβολική. 
-Ναι, είναι η επέτειος του θανάτου του πατέρα 

μου, αλλά έχω ξεπεράσει τον συμβολισμό αυτό. Για 
μένα πλέον σημασία έχει τι κάνω όλες τις υπόλοιπες 
μέρες του χρόνου για να τιμήσω τη μνήμη και παρα-

καταθήκη του. 
-Οι φωτογραφίες του όμως σας 
ακολουθούν και στο γραφείο.

- Είναι η οικογένειά μου, ο πα-
τέρας, η μητέρα, τ ’αδέρφια μου, τα 
βαφτιστικά μου. Είναι η στιγμιαία 
μου ανάπαυλα να γυρίζω και να βλέ-
πω τις φωτογραφίες των αγαπημένων 
μου προσώπων δίπλα μου.
-Και το μαυρόασπρο poster της 

Margaret Mead; 
-Ναι, τα λόγια της είναι έμπνευση: «Να μην αμφι-

βάλλεις ότι μια μικρή ομάδα σκεπτόμενων αφοσιωμέ-
νων πολιτών μπορούν να αλλάξουν τον κόσμο. Κατ’ 
ακρίβεια είναι το μόνο πράγμα που έχει ποτέ αλλάξει 
τον κόσμο». Από τα αγαπημένα μου αποφθέγματα 
που κρατώ μέσα μου και ακολουθώ.

-Σας επηρέασε; 
-Πιστεύω στη δύναμη μιας ομάδας με τις ίδιες 

αρχές, πιστεύω και στο πάθος. Το έζησα πρώτα με 
την ομάδα για την εκστρατεία «1 στα 5» ενάντια 
στην σεξουαλική κακοποίηση παιδιών. Όλοι αυτοί 
οι εμπνευσμένοι και αφοσιωμένοι πολίτες ήταν οι 
καλύτεροί μου δάσκαλοι. Πόσα πράγματα μπορούν 
να αλλάξουν αν δεχτείς ότι μπορείς να μάθεις από 
τους άλλους. Πόσα πράγματα μπορούν να αλλά-
ξουν αν εμπιστευτείς άλλους γύρω σου, αν μαθαίνεις 
να εισπράττεις και να εκφράζεις τη δύναμη και τη 
γνώση τόσων άλλων. Το ίδιο ισχύει και τώρα στις 
προεδρικές εκλογές. 

-«Επιλέγουμε να πάμε στο φεγγάρι όχι επει-
δή είναι εύκολο αλλά επειδή είναι το δύσκο-
λο», λέει ο Τζον Κένεντι στην αφίσα στο γρα-
φείο δίπλα, μήπως ζηλέψατε από τον Χρύση 
Παντελίδη; 
-Μόνο τα κολάν του Χρύση ζηλεύω!! Όχι, απλά 

είναι συμπλήρωμα η μια της άλλης και ήθελα να 
υπάρχει και μια γυναικεία φωνή στα αποφθέγματα 
που εμπνέουν! 

-Η συγγραφέας Margaret Mead ήταν ακτιβί-
στρια, ο Τζον Κένεντι Πρόεδρος των ΗΠΑ. 

-Ναι, για μένα πολιτική και ακτιβισμός είναι το 
ίδιο πράγμα. Η πολιτική δεν είναι μόνο η εκλογή σε 
αξιώματα, αλλά το να έχεις μια ατζέντα και να κάνεις 
ό,τι μπορείς για να την προωθήσεις. Αυτό είναι η 
ουσία. Αυτά που πετύχαμε για την καταπολέμηση 
της σεξουαλικής κακοποίησης παιδιών αποδεικνύουν 
ότι αν έχεις αφοσίωση, καλή ομάδα, καλό σκοπό 
μπορείς να επηρεάσεις την πολιτική του κράτους. 
Και ναι βλέπω κάθε μέρα τα αποφθέγματα από τους 
δυο αυτούς ανθρώπους για να θυμάμαι ότι κάποιοι 
κάποτε έδωσαν τη ζωή τους παλεύοντας για αυτά 
που πίστευαν. Άρα κανένας μας δεν έχει δικαιολο-
γία σήμερα να μένει αμέτοχος. Αυτό με οδήγησε να 
εμπλακώ στα κοινά έστω και αργοπορημένα. Αυτό με 
καθοδηγεί και σήμερα σε αυτή την προσπάθεια για 
την εκλογή του Νικόλα. 

-Πρέπει να έχεις δυνατή φωνή. 
-Ή να ενώσεις τη φωνή σου με πολλούς άλλους. 

Ναι, εγώ είχα ευκαιρίες που πολύ λίγοι έχουν στη 
ζωή τους. Το ότι είχα βήμα λόγω ονόματος ήθελα να 
τα χρησιμοποιήσω θετικά. Αλλά δεν αρκεί να έχεις 
φωνή. Πρέπει να θέλεις να πεις και κάτι. Πιστεύω ότι 
αυτές οι εκλογές είναι κρίσιμες για το μέλλον μας και 
είναι μια ευκαιρία για άτομα όπως εμένα να έχουν 
πραγματική φωνή. 

-Είστε επιτελάρχης; 
-Όχι, κάνω τον συντονισμό του κυβερνητικού 

προγράμματος, διότι έχει μεγάλη σημασία για εμάς 
το τι θα κάνει ο υποψήφιος μας αφότου εκλεγεί. 
Επέλεξα αυτό το ρόλο και ευτυχώς με αποδέχτη-
καν και με στηρίζουν οι συνεργάτες μας από όλα 
τα κόμματα. 

-Ποιο ρόλο θα έχετε αν εκλεγεί ο Νικόλας 
Παπαδόπουλος; 
-Δεν συζητούμε τέτοια θέματα και καθόλου δεν 

με απασχολεί. Για μένα προέχει ο καθορισμός και το 
στίγμα του κυβερνητικού προγράμματος. 

-Πολλές φορές οι προεκλογικές εξαγγελίες 

μένουν στα χαρτιά. 
-Με τον Νικόλα δεν θα μείνουν στα χαρτιά. Δεν 

είναι κατά τύχη που βγήκαν προτάσεις για την ίδρυση 
Ταμείου Κοινωνικής Δράσης, για δημιουργία Κέντρων 
εξυπηρέτησης για την Υγεία των Πολιτών, για την 
προστασία των παιδιών, για την ισότητα των φύλων, 
για τη συμφιλίωση επαγγελματικής και οικογενειακής 
ζωής. Ο Νικόλας πιστεύει ότι είναι υποχρέωση μας να 
έχουμε αυτά τα θέματα ως προτεραιότητα. Γι’ αυτό 
είμαι αφοσιωμένη σε αυτή την προσπάθεια. Είναι η 
ευκαιρία να βάλουμε κάποιες άλλες προτεραιότητες 
που δεν έγιναν ποτέ.

-Ούτε επί διακυβέρνησης του Τάσσου 
Παπαδόπουλου; 

-Κοινωνικά μέτρα έλαβαν όλες οι κυβερνήσεις, 
αλλά πάντοτε σταματούσαν στα οικονομικά του κρά-
τους ή σε επιδοματική πολιτική. Η καταπολέμηση 
παρωχημένων νοοτροπιών και της αντιμετώπισης 
των προβλημάτων που αντιμετωπίζει η κοινωνία και 
οι πολίτες λόγω αυτών, όπως της βίας κατά γυναικών, 
παιδιών, ευάλωτων ομάδων δεν ήταν ποτέ προτε-
ραιότητα. Όπως και για δεκαετίες το Κράτος έχει 
επαναπαυτεί στη συμβολή των φιλανθρωπικών οργα-
νώσεων για να καλύψει τα κενά του, χωρίς ποτέ όμως 
να βάλει τη συνεργασία με αυτές σε άλλη βάση, δι-
αφάνειας και ουσιαστικής στήριξης. Ίσως χρειάζεται 
ένα άτομο της γενιάς μας για να αντιληφθεί και να 
προτάξει αυτές τις προτεραιότητες.

-Ο Νίκος Αναστασιάδης σας έδωσε το βήμα για 
να βάλετε αυτές τις προτεραιότητες. 
-Ήταν ένα βήμα χάραξης εθνικής στρατηγικής 

για ένα μείζον θέμα που απασχολεί όλη την Ευρώπη. 
Και τον έχω ευχαριστήσει για αυτή την ευκαιρία. 
Ήταν μια πολύ καλή ομάδα που κατάφερε να βάλει 
πολιτική πίεση τη δεδομένη στιγμή, για να μπορέσει 
να γίνει αυτό που πετύχαμε. Δεν λύσαμε το θέμα 
φυσικά, είμαστε όμως στον σωστό δρόμο. Αλλά είναι 
μόνο ένα θέμα. Και πλέον είναι αναγκαίο να έχουμε 
έναν Πρόεδρο που θα τα βάλει όλα αυτά ως προτε-
ραιότητα, όχι μόνο ένα. 

-Ως επικεφαλής … 
-δεν είμαι επικεφαλής. Δεν έχω ανάγκη να είμαι 

κεφαλή σε οτιδήποτε. 
-Είσαστε το άτομο που κινεί τα νήματα, η Σι-
δηρά Κυρία; 
-Μου αρκεί το Κυρία. Συζητούμε όλα τα θέματα 

στο επιτελείο. Το χαρακτηριστικό του καλού ηγέτη 
είναι να επιλέγει να έχει γύρω του άτομα που να 
μπορούν να του προσφέρουν γνώση ή έστω μια άλλη 
όψη ενός θέματος. 

-Ο Νικόλας Παπαδόπουλος ακούει; 
-Όχι μόνο ακούει, απαιτεί τη γνώμη και τις ιδέες 

των άλλων. Αναγνωρίζει ότι μια ομάδα είναι πάρα 
πολύ δημιουργική. Αν του παρουσιάσεις τεκμηρι-
ωμένη διαφορετική θέση, μπορεί να αλλάξει την 
άποψή του. Γι’ αυτό λέω ότι είναι ανοικτό μυαλό. Γι’ 
αυτό πιστεύω σε αυτόν, όχι απλά και μόνο επειδή 
είναι αδερφός μου.

-Διαφωνείτε; 
-Συχνά, στα επιμέρους, όχι στις αρχές. Το να ανα-

γνωρίζεις τη διαφορετική άποψη και να την επιζητείς, 
όχι μόνο να την ανέχεσαι, είναι τεράστιο προσόν.

-Κάποιοι λένε ότι κάνατε κατανομή ρόλων στην 
οικογένεια. 
-Αυτά είναι βλακείες, δεν αξίζουν σχολιασμού.
-Έχετε μαζί σας άτομα που ήταν και στην ομά-
δα του Τάσσου Παπαδόπουλου, ο ίδιος επικοι-
νωνιολόγος και όχι μόνο. 
-Ναι.
-Δεν σας ανησυχεί το ότι ήταν μια προεκλογική 
που δεν είχε το αναμενόμενο αποτέλεσμα; 
-Ευτυχώς θυμόμαστε εκείνη την εκστρατεία, 

έχουμε ένα καλό πάθημα για να μας είναι μάθημα 
και νιώθω ότι δεν κάνουμε τα ίδια λάθη. Πάνω από 
όλα δεν έχουμε εφησυχασμό. Είμαστε αφοσιωμέ-
νοι αυτή τη φορά και όλοι ξέρουμε τι θέλουμε να 
πετύχουμε. Για μένα το πιο σημαντικό είναι ότι όλοι 
όσοι δουλεύουμε σε αυτή την εκστρατεία έχουν 
μόνο μια ατζέντα, να εκλεγεί ο Νικόλας, και δεν 
λειτουργεί κανένας με προσωπική ατζέντα. Αυτή 
είναι η δύναμη μας.

-Ναι, αλλά δεν είναι όλοι στο ΔΗΚΟ έτσι.
- Κι όμως, παρά την περί του αντιθέτου εντύ-

πωση, η αλήθεια είναι ότι τα τελευταία χρόνια το 
Δημοκρατικό Κόμμα εκσυγχρονίζεται και ξεπερνά 
σιγά-σιγά παθογένειες που είχε το πολιτικό σύστημα 
της Κύπρου εδώ και δεκαετίες. Όμως εγώ μίλησα για 
την εκστρατεία. Στο δικό μας επιτελείο όλοι λειτουρ-
γούν με μοναδική ατζέντα την αλλαγή και το γεγονός 
ότι ο Νικόλας είναι ο πιο κατάλληλος να το πετύχει.

Όλοι αυτοί οι 
εμπνευσμένοι 
και αφοσιωμένοι 
πολίτες ήταν     
οι καλύτεροί μου 
δάσκαλοι

ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ 
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΥ
Για μένα το πιο σημαντικό 
είναι ότι όλοι όσοι 
δουλεύουμε σε αυτή την 
εκστρατεία έχουμε μόνο μια 
ατζέντα, να εκλεγεί ο Νικόλας 
και δεν λειτουργεί κανένας  
με προσωπική ατζέντα

Στην Αντιγόνη Σολομωνίδου-Δρουσιώτου
antigoni.drousiotou@phileleftheros.com

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Επενδύουμε στην επαφή 
μας με τον κόσμο

-Αυτό πόσο πάει στον κόσμο διότι οι 
συσπειρώσεις των κομμάτων που στη-
ρίζουν την υποψηφιότητα Νικόλα δεν 
είναι οι αναμενόμενες; 
-Είναι οι αναμενόμενες για την εποχή, με 

δεδομένο ότι τα κόμματα του κεντρώου χώρου 
συσπειρώνονται διαχρονικά με πιο αργό ρυθ-
μό. Σε κάθε περίπτωση, το μήνυμά μας περνά. 
Η ανταπόκριση που εισπράττουμε από όλα τα 
συνεργαζόμενα κόμματα μας ενθαρρύνει και 
είμαστε πολύ αισιόδοξοι από τον ενθουσιασμό 
που βρίσκουμε στον κόσμο. Όπου πάμε, σε 
συγκεντρώσεις, από σπίτι σε σπίτι, η ανταπό-
κριση που βρίσκουμε μας δίνει δύναμη ότι 
μπορούμε να πετύχουμε. Πιστεύω ότι την ώρα 
της κάλπης αυτό θα φανεί.

-Οι δημοσκοπήσεις που έδειχναν μέχρι 
πρόσφατα άνετο προβάδισμα Νικόλα, 
τώρα διαφοροποιήθηκαν. 
-Μόνο μία έδειξε διαφορετική εικόνα, όλες 

οι άλλες δείχνουν προβάδισμα Νικόλα έναντι 
Σταύρου Μαλά. Εμείς πιστεύουμε ότι η εικόνα 
είναι αυτή που αντικατοπτρίζουν οι πλείστες 
δημοσκοπήσεις, ότι εμείς προηγούμαστε. Δεν 
βασιζόμαστε όμως σε αυτό. Επενδύουμε στην 
επαφή μας με τον κόσμο, στην οργάνωση που 
κάνουμε, στις προτάσεις μας. Όταν μιλούμε 
με γονείς και τους λέμε ότι από τις πρώτες προ-
τεραιότητες του Νικόλα είναι ένα νοσοκομείο 
για παιδιά και εφήβους, βρίσκουμε ανταπό-
κριση. Όταν λέμε ότι πραγματική ισότητα των 
φύλων θα προέλθει όχι μόνο μέσω ισότιμης 
συμμετοχής αλλά και δίνοντας τα εφόδια και 
τις επιλογές σε μια γυναίκα να μπορέσει να 
παραμείνει στην αγορά εργασίας, δίνοντας 
φορολογικά κίνητρα στους εργοδότες, επεκτεί-
νοντας την άδεια μητρότητας, επεκτείνοντας 
την λειτουργία νηπιαγωγείων και σχολείων 
έχουμε ανταπόκριση. Όταν λέμε για την απο-
κατάσταση της μεσαίας τάξης έχουμε ανταπό-
κριση. Όταν λέμε ότι θα καταπολεμήσουμε 
τη γραφειοκρατία και τη συμφόρηση των νο-
σοκομείων μέσω ΚΕΠ για την υγεία έχουμε 
ανταπόκριση. Και αυτή η ανταπόκριση είναι η 
μόνη εικόνα στην οποία βασιζόμαστε.

Μοναδική ατζέντα 
όλων  μας η αλλαγή

`̀Δεν είναι κατά τύχη 
που βγήκαν προτάσεις 
για την ίδρυση Ταμείου 
Κοινωνικής Δράσης, για 
δημιουργία κέντρων 
Εξυπηρέτησης για την 
Υγεία των Πολιτών, για 
την προστασία των παι-
διών, για την ισότητα 
των φύλων, για τη συμ-
φιλίωση επαγγελματικής 
και οικογενειακής ζωής

ΔΡΟΜΟΙ

Ο
ι μεγάλες προσδοκίες στη ζωή μας μπο-
ρεί να είναι και μεγάλες ψευδαισθήσεις 
ή μεγάλες ματαιοδοξίες αφού ενίοτε η 
σκληρή πραγματικότητα μάς υποχρεώ-

νει να δούμε τη ζωή μας με άλλη ματιά, απαλλαγ-
μένη από τους φακούς της 
ονειροπόλησης που προκα-
λούσε η ευημερία και η 
ευμάρεια. Από τα υπόγεια 
της κοινωνίας μέχρι την 
απαστράπτουσα επιχρυσω-
μένη επιφάνειά της, η επι-
κοινωνία μέσα από τη ση-
μερινή οικονομική κρίση 
αποκαλύπτει σχέσεις και 
νοοτροπίες που ξαφνιά-

ζουν, λες και ήταν θαμμένες στα σκοτεινά βάθη του 
κοινωνικού ασυνειδήτου. 

Πάντοτε στη ζωή μία δοκιμασία αποτελεί 
αφορμή για να έρθουν στην επιφάνεια πράγματα 
και καταστάσεις τα οποία προηγουμένως είτε δεν 
βλέπαμε είτε δεν θέλαμε να δούμε. Σήμερα, η πρω-
τόγνωρη κρίση που κυρίευσε τον καθημερινό μας 

βίο και το συνεπακόλουθο «τσουνάμι» που πλήττει 
τις εργασιακές σχέσεις με καθυστερήσεις πληρω-
μών, μειώσεις μισθών, απεργίες, απολύσεις –όλα 
αυτά– έχουν αναδείξει μία άλλη πραγματικότητα, 
αυτή της λουστραρισμένης εργασιακής σκλαβιάς 
και της έξαρσης του φαινομένου των εργασιακών 
δυναστών. Πόσοι άλλωστε δεν έχουν βιώσει ή 
ακούσει εργασιακές ιστορίες τον τελευταίο καιρό 
που καταλήγουν στη μόνιμη επωδό: «Αν σας αρέ-
σει, αν δεν σας αρέσει... δρόμο!» Πρόκειται για μία 
επιδημία που εξαπλώνεται, υπονομεύοντας την 
εργασιακή απόδοση, την επαγγελματική εξέλιξη, 
μα πάνω από όλα την ψυχική υγεία των εργαζομέ-
νων καθώς επίσης και την οικογενειακή τους ζωή. 

Η κρίση έκανε τους χρόνιους εργασιακούς 
δυνάστες χειρότερους, ταυτόχρονα όμως απεκάλυ-
ψε τους παροδικούς εργασιακούς δυνάστες. Αυτούς 
που ήξεραν να κρύβονται τόσο καιρό. Αυτούς που 
εξαντλούν την ευφυΐα τους στο να προσαρμόζονται 
στην ηδονή απόκτησης εξουσίας και επαγγελματι-
κής ανόδου. Αυτούς που μεταμορφώνονται εν μία 
νυκτί από καλοσυνάτους συναδέλφους σε εργασι-
ακούς δικτάτορες με έλλειψη ευαισθησίας, αν αυτό 
είναι προς το συμφέρον τους. Αυτούς που δεν ξε-
χωρίζουν τη διαφορά μεταξύ υπαλλήλου και σκλά-
βου. Άλλο φιλία και άλλο δουλειά! Λες και ο άνθρω-
πος είναι κατασκευασμένος για να κάνει αναστολές 
στα συναισθήματά του. Μόνιμή τους επιδίωξη είναι 
να ανέλθουν ιεραρχικά αδιαφορώντας αν πατούν 

επί πτωμάτων. Οσφυοκάμπτες, οι οποίοι με την ίδια 
ευκολία που σκύβουν το κεφάλι, ξετυλίγοντας τη 
γλώσσα τους προς την εξουσία και σε ό,τι τους κάνει 
πιο δυνατούς, μεταμορφώνονται σε δυνάστες που 
δεν διστάζουν να εξουδετερώσουν οποιονδήποτε 
θεωρούν αντίπαλο, έστω και αν ο άλλος μπορεί να 
τους θεωρεί φίλους. Αυτή η κατηγορία δυστυχώς 
αυξάνεται και είναι δύσκολο να αντιμετωπισθεί.

Αμφότερες οι περιπτώσεις αποκαλύπτουν 
άτομα ανασφαλή και ναρκισσιστικά, με τα πόδια 
μονίμως μερικά εκατοστά πιο πάνω από το έδαφος, 
ερωτευμένοι με τη φωνή τους και τον καθρέφτη 
τους και με εκ βάθους αντιπάθεια προς τους γύρω 
τους. Η συμπεριφορά τους στον εργασιακό χώρο 
είναι τυποποιημένη: Μεταξύ αγένειας και επιθετι-
κότητας, αλλά σταθερά αλαζονικοί (εγώ είμαι ο 
σωστός και οι άλλοι λάθος). Άλλοτε φωνάζουν, 
άλλοτε βρίζουν και άλλοτε μιλούν υποτιμητικώς για 
τους άλλους. Όταν όμως συναντήσουν κάποιον 
απέναντί τους με αξιοπρέπεια και τους τρίξει τα 
δόντια, βάζουν με περισσή ευκολία την ουρά στα 
σκέλια. Παρουσιάζονται επικριτικοί για τα πάντα 
και σπανίως ή ουδέποτε επαινούν, εκτός και εάν 
έχουν να αποκομίσουν κάποιο εργασιακό όφελος. 
Το κουτσομπολιό αποτελεί επικοινωνιακό τους «χά-
ρισμα», μέσω του οποίου διαδίδουν κακεντρεχείς 
φήμες για όσους αντιπαθούν ή θεωρούν απειλή 
για την άνοδό τους στην ιεραρχία. Γι’ αυτούς η 
εξουσία δεν ασκείται στη βάση δεοντολογίας και 

ηθικής αλλά απολαμβάνεται ως μία άλλη μορφή 
αυτοϊκανοποιήσεως. Άνθρωποι που αποδίδουν πά-
ντοτε στους άλλους τις αποτυχίες τους αλλά ποτέ 
στους άλλους τις επιτυχίες τους, έστω και αν χρει-
άζεται να εξιδανικεύσουν τα μειονεκτήματά τους, 
όπως ο σαλίγκαρος ερωτηθείς από τον αγέρωχο 
αετό, όταν ο δεύτερος επιστρέφοντας τον βρήκε να 
κάθεται στην υψηλά απόκρημνη φωλιά του: «Πώς 
έφθασες εσύ εδώ πάνω;» για να λάβει τη μνημειώ-
δη απάντηση, χαρακτηριστική της σημερινής περιρ-
ρέουσας πραγματικότητας: «Πολύ απλά. Έρποντας, 
γλείφοντας και με τα κέρατά μου!» 

Επειδή όλοι μας τείνουμε να υποτιμάμε το 

αριθμητικό εύρος των ναρκίσσων, των δυναστών, 
των εργασιακών θυτών που κυκλοφορούν ανάμεσά 
μας και κάθε τόσο μιας πιάνουν εξ απήνης πρόσω-
πα υπεράνω υποψίας, θα πρέπει μάλλον μετά το 
πέρας της κρίσεως να ξανασυστηθούμε. 

Σ’ αυτό τον κόσμο δεν ήρθαμε για να πάρου-
με αξιώματα και δεν χρειαζόμαστε αξιώματα και 
τίτλους για να έχουμε τιμή και αξιοπρέπεια. Ακόμη 
περισσότερο, δεν ήρθαμε σ’ αυτό τον κόσμο για να 
πάρουμε ό,τι υπάρχει στη ζωή για τον εαυτό μας 
παρά μόνο για να κάνουμε τη ζωή μας και των 
άλλων πιο ευτυχισμένη και, αν μπορούμε, αυτόν 
τον κόσμο λίγο καλύτερο. Καλή Χρονιά!

Μοντέρνα εργασιακή σκλαβιά 

Σ’ αυτό τον κόσμο 
δεν ήρθαμε για να 
πάρουμε αξιώματα 
και δεν χρειαζόμαστε 
αξιώματα και τίτλους 
για να έχουμε τιμή 
και αξιοπρέπεια

Του Χρήστου  
Ιακώβου


